
Sedembolestná...

Trošku histórie a významu: Sviatok

Sedembolestnej Panny Márie, ktorú pápež
Pavol VI. vyhlásil v roku 1966 za hlavnú
Patrónku Slovenska, si Slovensko a Katolícka
cirkev pripomínajú 15. septembra. Prvá
zmienka o sviatku Sedembolestnej Božej
Matky pochádza z roku 1412, keď sa spomenul
na cirkevnom sneme v Kolíne nad Rýnom. Pre
celú Cirkev ho však ustanovil až pápež
Benedikt XIII. roku 1727 a zároveň povolil, aby
sa Panna Mária Sedembolestná uctievala ako
Patrónka Slovenska. Jej národnou svätyňou sa
stal šaštínsky chrám, opradený mnohými
zázrakmi na Máriin príhovor. Jeho dejiny
siahajú do roku 1564. Pápež Pavol VI. mu roku
1964 udelil titul baziliky minor.
Sedem je v biblickej reči symbolickým číslom a
znamená plnosť. Mariánski ctitelia
vymenúvajú aspoň sedem najznámejších
bolestí Božej Matky. 
1. proroctvo Simeona v chráme 
2. útek do Egypta 
3. strata dvanásťročného Ježiša v chráme 
4. stretnutie s Ježišom na krížovej ceste 
5. Ježišovo ukrižovanie a smrť 
6. Ježišovo snímanie z kríža 
7. pohreb Ježiša 
Najprv sa hovorilo o piatich bolestiach, ako sa
uctievalo päť rán Krista Pána. Potom sa začalo
uctievať sedem bolestí - sedem v biblickej reči
znamená plnosť, dokonalosť. Keďže popri

Kristovi Panna Mária najviac trpela, ľud chcel
vyjadriť túto plnosť bolestí číslom sedem. Tým
sa nechce obmedziť utrpenie na sedem
historicky presne určených udalostí, ale sa
chce naznačiť plnosť kalicha utrpenia, ktorý
pila spolu s Kristom. Aby sa skonkrétnil titul
Sedembolestná, vypočítavali sa historické
momenty. Najprv sa počítali len tie, ktoré
znášala s Kristom v dňoch jeho najväčšieho
utrpenia:
Sedem bolestí: 
1. keď Ježiša zajali a bičovali, 
2. keď Ježiša predviedli pred Piláta a odsúdili, 
3. keď vyriekli nad Ježišom ortieľ smrti, 
4. keď Ježiša pribili na kríž, 
5. keď Ježiš vypustil ducha na kríži, 
6. keď Ježiša sňali z kríža, 
7. keď Ježiša uložili do hrobu. 
Neskôr sa rozšíril obraz bolestí aj z Kristovho
detstva - Svätá Matka trpela:
1. keď počula Simeonovo proroctvo o meči,
ktorý aj jej prebodne srdce, 
2. keď utekala do Egypta, keď Herodes vraždil
neviniatka, 
3. keď hľadala strateného Ježiša v Jeruzaleme.
Môžeme vidieť ako sa to nakoniec všetko
zladilo v číslici 7. 
Spomienka na Sedembolestnú nás pozýva
prežívať rozhodujúce chvíle dejín vykúpenia a
uctiť si Matku, zjednotenú s trpiacim a
ukrižovaným Synom. Jej materstvo na Kalvárii
naberá univerzálne rozmery. Táto slávnosť
bola vsunutá do rímskeho kalendára pápežom
Piom VII. (1814).                             (Marek Kunder)
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Pravda o bielkovinách

V predchádzajúcich príspevkoch som

poriadne skritizovala živočíšne bielkoviny,
preto považujem za potrebné objasniť
problém bielkovín ako taký tým, ktorí si
myslia, že by na ich nedostatok mohli
nebodaj zomrieť. 
Bielkoviny a ich potreba výrazného
zastúpenia v ľudskej strave je obyčajný
mýtus, ktorý je nanešťastie hojne živený
mediálnymi správami. Dám vám otázku.
Koľko bielkovín sa podľa vás nachádza v
materskom mlieku? Vieme, že materské
mlieko je potrava, na ktorej dieťa zväčší svoju
hmotnosť niekoľkonásobne v priebehu pár
mesiacov. Odpoveď? Od 0,9 do 1,4 g na 100
ml. A čo také zemiaky napríklad? 1,4 g.
Mrkva? 1,2 g. Prekvapení? Tiež som bola.
Pravdou je, že všetka zelenina, obilniny a
strukoviny majú úplne postačujúce
zastúpenie bielkovín pre každého jedného z
nás. Spomeňte si na slona – najväčší
suchozemský tvor má dostatok bielkovín len
z rastlinnej stravy. Pravdou je tiež, že ľudia
jednoducho nezomierajú na nedostatok
bielkovín. Zomierajú však, ak im chýbajú
enzýmy, vitamíny a minerály, alebo kalórie
ako také – lebo ich nedostatok spôsobuje
vážne ochorenia a smrť vyhladovaním. 
A teraz k športovcom. Väčšina z nich má
pocit, že keby sa vzdali živočíšnych proteínov,
ich výkony by klesli. Ďalší omyl. Za všetko
uvediem len pár mien. Billy Simmonds –
bodybuilder a vegán, Carl Lewis – atlét,
vyhral 9 olympijských medajlí a vegán,
Alexander Dargatz – víťaz ročníka 2005 vo
svetovom bodybuildingu – vegán. Ďalší
úspešní športovci: Kenneth G. Williams, Rob
Bigwood, Rich Roll, Fiona Oakes – všetko
vegáni. Vegetariáni: Joe Namath, Martina

Navrátilová, Robert Parish, Prince Fielder,
Dave Scott a ďalší. Väčšina najlepších
vytrvalostných bežcov v prírode je vegánov.
Lev aby chytil korisť, sa k nej najskôr musí
nepozorovane priblížiť najbližšie ako sa len
dá a následne ju uloviť v priebehu niekoľkých
sekúnd. Ak sa mu to nepodarí, nebude jesť!
Zebra alebo žirafa však môžu utekať planinou
neporovnateľne dlhšie. Za všetku túto výdrž
môže glukóza a ďalšie cukry (základný zdroj
energie, z ktorej žije každý živý tvor na tejto
planéte), ktorých primárnym zdrojom je pre
bylinožravce samozrejme rastlinná strava. 
Pri konzumácii mäsa nie je problémom to, že
by sme z neho glukózu nezískali (vo svalovine
je prítomná vo forme glykogénu), ale to, že
na strávenie mäsa je nevyhnutné enormné
množstvo energie, čo je vlastne
kontraproduktívne (opäť si spomeňte na
leva, ten keď sa nažerie, celé hodiny leží
niekde v tieni). Navyše – ako sme si povedali
– náš tráviaci systém nie je uspôsobený na
spracovanie mäsa, preto začíname mať po
jeho dlhodobej a najmä nadmernej
konzumácii vážne zdravotné problémy. 
V minulosti som niekde čítala (nepamätám si
presný zdroj), že človek môže bez problémov
konzumovať živočíšne proteíny, ak denne
zabehne zhruba 30 km (alebo vykoná činnosť
ekvivalentnú tomuto výdaju energie).
Výsledok bol odvodený zo života istého
domorodého kmeňa v Afrike. Vcelku ma to
pobavilo, lebo som si predstavila ako všetci
utekáme po vlastných z Vranova do Pavloviec
a to každý deň. Osobne si každodenný 30 km
beh veľmi rada odpustím a radšej sa s chuťou
zahryznem do dobrých pečených zemiakov,
ktoré sú mimochodom považované za jednu
z najideálnejších potravín na svete. A čo vy? 

(Anna Mičkaninová ml.)
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NÁŠ ŠTEDRÝ OTEC

Väčšina otcov má veľkú radosť, keď môže

byť k svojim deťom štedrá. Ježiš tomu
rozumel, a práve preto poukazoval na
príklad otcov, aby vysvetlil Božiu štedrosť v
Matúšovi 7, 9-11: „Je medzi vami človek, čo

by podal synovi kameň, keď ho prosí o

chlieb? Alebo kedy pýtal rybu, čo by mu dal

hada? Keď teda vy, hoci ste zlí, viete dávať

dobré dary svojim deťom, o čo skôr dá váš

Otec, ktorý je na nebesiach, dobré veci tým,

čo ho prosia?“ 

Rozumieme obrazu, ktorý nám Ježiš
vykresľuje? Syn celý deň pracoval vonku na
poli. Domov sa vrátil úplne vyhladovaný.
Celá rodina sedí za stolom a podáva si
taniere voňavého jedla, z ktorého sa ešte
parí. Viete si predstaviť otca, ktorý by
svojmu synovi hodil kameň a povedal: „Na,
obhrýzaj?“ Alebo ešte horšie, takého, ktorý
by mu hodil rozzúreného hada? Náš
pozemský otec nie je dokonalý; sme
poškvrnení hriechom. Všetci však takéto
správanie považujeme za kruté. Dobrí
otcovia chcú dávať svojim deťom dobré
dary – a tak isto aj náš nebeský Otec. 
V celom Starom zákone vidíme túto
myšlienku – to, že Boh je pripravený a
ochotný deliť sa o to, čo má, so svojím
ľudom. V Novom zákone sa toto chápanie
ešte rozširuje a stáva sa oveľa vzácnejším.
Učíme sa v ňom, že sme adoptovaní Boží
synovia a dcéry a stali sme sa, spolu s
Ježišom Kristom, dedičmi jeho slávneho

kráľovstva. 
- Ježiš nás učí volať Boha „Abba“, čo
znamená „Otecko“
- Najopakovanejšia modlitba kresťanov je
Modlitba pána, ktorá sa začína slovami
„Otče náš“
- List Efezanom 1,5 hovorí, že Boh nás vo
svojej láske „predurčil, aby sme sa skrze

Ježiša Krista stali jeho adoptovanými

synmi“. 

- List Galaťanom 4,7 hovorí, že ak ste
kresťan, potom nie ste „otrok, ale syn; a

keď syn, tak skrze Boha aj dedič.“

- V Liste Rimanom 8,16-17 Pavol píše: „

Sám Duch spolu s naším duchom

dosvedčuje, že sme Božie deti. Ale ak sme

deti, sme aj dedičia: Boží dedičia a Kristovi

spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, aby

sme s ním boli aj oslávení.“ 

Aký úžasný prísľub! Boh nás zahŕňa svojím
požehnaním, pretože si nás adoptoval za
svojich synov a dcéry. Ako Božie deti a
legálni dedičia vlastníme svet a celý vesmír.
Mali by sme mať strach povedať svojmu
Otcovi o svojich vlastných potrebách? 
Aj napriek tomu má väčšina z nás veľký
problém prijať dary, ktoré nám Boh dáva.
Ak bol egoistický sudca ochotný vypočuť si
vdovu, ktorá nemala žiadne postavenie, o
koľko viac nakloní nebeský Otec svoj sluch,
aby si z nebies vypočul naše prosby? Ak
nedokonalí, pozemsky ohraničení otcovia
radi rozdávajú požehnanie svojim deťom,
tak potom ako veľmi sa náš dokonalý Otec
na nebesiach musí tešiť, keď nám dáva
dobré dary?!

(Dominika Čechová)

Zdroj: Hybels, B.: Dopraj si prepych modlitby
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...Petrom Malinovským
(dokončenie)

Kedy a ako sa v tebe rodila túžba
nasledovať Ježiša Krista v kňazskom
povolaní? 
Prvý impulz nastal vo chvíli môjho 1. sv.
prijímania. Moja katechétka zo ZŠ mi pred
vstupom do kňazského seminára povedala,
že kňazstvo som dostal ako dar od
eucharistického Krista. Aspoň ona to tak
vidí. Samozrejme, kňazstvo je obrovský dar
od Pána. Po 1. sv. prijímaní táto túžba akosi
stále pretrvávala a ja som pri každej sv.
omši, po sv. prijímaní za to prosil. Až prišiel
moment, kedy sa bolo treba rozhodnúť a,
pravdupovediac, nebolo to ľahké, no
nakoniec som povedal Bohu svoje áno.
Takže takáto ničím nezvyčajná cesta k
povolaniu. Aj keď každá je špecifická a
vzácna.  

Kto je tvojím idolom, osobnosťou v
duchovnom živote? Koho si vážiš,
obdivuješ? A prečo? 
Tak ak by sme si vzali akéhokoľvek svätca,
u každého by sme mohli nájsť niečo, čo nás
osloví a v čom by sme sa mu chceli
podobať. Idolom, ktorý sa snažím
nasledovať je bezpochyby Ježiš Kristus, ale
veľkou osobnosťou v mojom duchovnom
živote bol jeden kňaz, o. Jozef Ilavský,
ktorého si Pán povolal tento rok v januári vo
veku 90 rokov. Tento kňaz, dovolím si

povedať, ma formoval už od malička. Ešte
ako malý chlapec, keď som chodil na sv.
omše do Domova sociálnych služieb u nás v
Petrovanoch, kde mal sv. omše práve o.
Jozef, tak už tam prebiehala istá, možno zo
začiatku nepatrná formácia, až neskôr sa
skutočne stal mojím duchovným vodcom, a
to až dovtedy, kým si ho Pán nepovolal k
sebe. Vždy mi bude veľkým vzorom a
verím, že teraz už aj orodovníkom v
nebesiach. 

Aký je tvoj obľúbený citát, výrok,
myšlienka? To, čo ťa oslovuje? 
Nemám jeden obľúbený citát, či myšlienku,
ale spomeniem tu zopár mojich obľúbených. 
,,Márnosť nad márnosť, hovorí Kazateľ.
Márnosť, nad márnosť, všetko je iba
márnosť." (Kaz 1,2)
,,Ora et labora."- Modli sa a pracuj - heslo
sv. Benedikta
,,Lásku bez kríža nenájdeš a kríž bez Lásky
neunesieš." (bl. Ján Pavol II.)

Počul si už niekedy o našej farnosti? Čo
konkrétne? Tešil si sa tu? 
Priznám sa, že o vašej farnosti som nepočul
až do chvíle, keď som dostal do rúk papier a
na ňom bolo napísané, že svoj pastoračný
ročník absolvujem vo farnosti Vranov nad
Topľou - Čemerné. Všetci moji spolužiaci
vedeli už vopred kde idú na pastoračný rok,
len ja nie. Dozvedel som sa to, až keď som
držal papier v rukách. Potešil som sa tomu,
že nejdem do nejakého veľkého mesta, aj
keď Čemerné je časť Vranova n. T. Či som
sa tešil do tejto farnosti ? Áno, tešil som sa,
predovšetkým na to, že táto farnosť je živá,
pretože farnosť, z ktorej pochádzam ja, je
dovolím si tvrdiť ,,mŕtva" farnosť. Okrem
pár modlitbových spolkov, ktoré sú aktívne,
všetko ostatné je neaktívne. 
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Komu a čomu by si sa rád venoval v
rámci pastoračného ročníka v našej
farnosti? 
Mojou druhou láskou po Pánu Ježišovi sú
ľudia chorí, starí, trpiaci a zomierajúci.
Preto by som sa chcel v tejto farnosti
venovať práve im, pretože v dnešnej dobe sú
častokrát títo ľudia odvrhnutí kdesi na okraj
spoločnosti a to tak nesmie byť, pretože títo
ľudia nám odovzdali a stále odovzdávajú
veľké bohatstvo. Ako to napísal bl. Ján
Pavol II. v Apoštolskom liste Jeseň života:
,,Všetci poznáme žiarivé príklady starých
ľudí s prekvapujúcou mladosťou a silou
ducha. Svojimi slovami, povzbudením a
príkladom sú podnetom pre toho, kto sa k
nim priblíži. Kiež by spoločnosť vedela
naplno ohodnotiť starých ľudí, ktorých si v
niektorých krajinách sveta - osobitne
myslím na Afriku, uctievajú ako ,,živé
lexikóny" múdrosti, ako strážcov
neoceniteľného ľudského a duchovného
dedičstva." A taktiež nemožno zabudnúť ani
na mladých, a preto by som sa rád venoval

aj deťom a mládeži tejto farnosti. Teším sa z
toho, že mladí v tejto farnosti sú živými
členmi Cirkvi a verím, že spolu dokážeme
vytvoriť pekné spoločenstvo.

Čo by si chcel povedať ľuďom v našej
farnosti? 
Myslím, že teraz na začiatku môjho
pôsobenia v tejto farnosti je skoro niečo
hovoriť, to skôr budem môcť povedať po
roku tu strávenom. Zároveň by som Vás
chcel poprosiť o vaše modlitby za mňa a aj
ja Vás uisťujem, že v modlitbách myslím na
každého z Vás. 

Si šťastný?
Samozrejme, že som. Pápež František
povedal: ,,Kresťan je radostný. Nemôže byť
smutný, nemôže byť pesimista. Jednou
veľkou vlastnosťou kresťana je radosť."

Ďakujeme za rozhovor a prajeme Ti veľa
Božích milostí a požehnania.

(Dominika Čechová)

Evanjelium podľa Matúša

Charakteristickou črtou Matúšovho
evanjelia je asi to, že sa v ňom neustále
objavuje nasledovné: „Toto všetko sa stalo,
aby sa naplnilo, čo Pán riekol ústami
proroka...“ (viď napr. 1,22; 2,17; 2,23; 3,3;
8,17; atď.). Nápadné je aj to, že celé dielo sa
začína rodokmeňom, čo je jednoznačne
židovská osobitosť. Ježiša Krista nazýva
synom Dávida a Abraháma. Začína
Abrahámom ako zakladateľom židovského
rodu. 
Ak hľadáme charakteristiku spisu, tak
vodítkom nám je niekoľko faktov. Najprv to,
že rodokmeň sa zaoberá kráľovskou líniou,
t.j. Dávid, Šalamún, Rechabeám atď. Sú tam

takmer všetci júdski králi. Aj z tohto sa dá
určiť, že Matúšovo evanjelium je kráľovské.
Napríklad nie je náhoda, že stred evanjelia -
13. kapitola, vyučuje podobenstvá o Božom
kráľovstve. „Predložil im aj iné
podobenstvo povediac: Nebeské
kráľovstvo je podobné človekovi, ktorý
zasial dobré semeno na svojom poli.“ (Mt
13:24)
Ďalším faktom toho, že u Matúša ide o
kráľovské evanjelium je odovzdanie kľúčov
od nebeského kráľovstva (16 kap.) tým, čo
majú zjavenie o Synovi od Otca. A na záver
Matúš 28:18 - „A Ježiš pristúpiac hovoril s
nimi a povedal: Daná mi je každá moc na
nebi aj na zemi.“

Zdroj: http://www.milost.sk/logos/clanok/evanjelia
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Humanitárnu krízu v Sýrii pomáhajú zmierňovať
katolícke organizácie

Washington 11. septembra (TK KBS). Mnoho Sýrčanov,

ktorí utekajú pred násilím šíriacim sa v krajine, nie je
schopných nájsť útočište v táboroch OSN, a tak sa obracajú

o pomoc na organizáciu Catholic Relief Services (Katolícka pomoc v núdzi) v Libanone. "Keď
k nám prídu, nemajú celkom nič," povedala v rozhovore pre agentúru CNA Joan
Rosenhauerová, ktorá pracuje ako výkonná viceprezidentka americkej sekcie Catholic Relief
Services. "Ťažko si dokážete predstaviť, čo to znamená pre rodičov musieť so svojimi deťmi
zažiť tieto veci," povedala Rosenhauerová pripomínajúc, že veľkosť utečeneckej krízy "vás
naozaj hlboko zasiahne, až keď uvidíte všetky tie ženy a deti" v táboroch. Podľa Organizácie
spojených národov už viac než dva milióny obyvateľov Sýrie utiekli z krajiny, ktorá sa vyše
dvoch rokov zmieta v občianskej vojne plnej násilností. Okrem toho sa odhaduje, že v rámci
Sýrie muselo v dôsledku bojov zo svojich domovov utiecť ďalších vyše štyroch miliónov ľudí.
Neustávajúce diskusie o možnom vojenskom zásahu Západných mocností v Sýrii spôsobili,
že sa krajina dostala na titulky novín celého sveta, a to najmä po správach o použití
chemických zbraní proti civilnému obyvateľstvu v blízkosti Damasku. Rosenhauerová však
varovala, že situácia utečencov "sa neraz celkom stráca v debate" o zahraničnej politike.
Viceprezidentka vysvetlila, že "keď ľudia prichádzajú do tábora, často utekajú pred
bombardovaním" a neraz "musia len schytiť svoje deti a bežať" cez hranice do susedných
krajín - Jordánska, Libanonu, Turecka a Iraku. Mnoho ľudí "nemá vôbec nič," pokračovala.
"A pretože neraz musia ujsť bez dokladov, nemôžu sa ani dostať do systému OSN".
Mnoho ľudí, ktorí nemôžu vstúpiť do utečeneckého tábora OSN, končí na iných miestach,
ktoré nevyžadujú presnú evidenciu. Rosenhauerová navštívila niekoľko takýchto táborov,
kde sa medzinárodné katolícke organizácie snažia zabezpečiť základné potreby pre ľudí v
núdzi: 70 percent z týchto ľudí sú ženy a deti. Neoficiálne utečenecké tábory však
nedostávajú pomoc od vlády, vysvetlila. Existujú len vďaka tomu, že "ľudia nájdu niekoho,
kto je dosť štedrý na to, aby im poskytol kus zeme v údolí Beqaa a potom začnú zbierať
akýkoľvek druhy pomoci. "V niektorých táboroch sa snažíme vytvoriť miesta, kde sa aspoň
základným spôsobom venujeme deťom a pokúšame sa im pomôcť prekonať traumu, ktorú
prežili," povedala. Jedným z prvých krokov je podľa nej "umožniť deťom utečencov, aby
dostali možnosť pokračovať vo vzdelávaní". Konflikt, žiaľ, naďalej pokračuje a utečenci stále
potrebujú pomoc, zdôraznila Rosenhauerová. "Všetko sa ešte zhorší, ak začnú chýbať
najzákladnejšie zdroje, ktoré ľuďom poskytujeme na prežitie." Dodala, že na tieto okolnosti
treba pamätať pri pokračujúcej diskusii o možnom vojenskom zásahu USA do konfliktu,
pretože "ak k tomu dôjde, vyvolá to ešte väčší tlak, vyženie to ďalších ľudí z domovov a
vytvorí viac problémov okolitým krajinám, ktoré prijímajú utečencov." Rosenhauerová
poprosila o modlitbu za všetkých utečencov ako aj za tých, ktorí zostali v Sýrii. Zdôraznila
dôležitosť informovania ľudí "o situácii s utečencami a o veľkosti tohto problému".
Najdôležitejšie je podľa jej názoru zabezpečiť, aby sa "pri rozhovoroch o Sýrii zo zreteľa
nestratila humanitárna kríza". 
( TK KBS, CNA, mk; mk) (dodala Anna Sabolová ml.)



vv čaSečaSe odod 16.09.2013 16.09.2013 dodo 22.09.201322.09.2013

Upratovanie kostola - Pán Boh zaplať všetkým rodinám, ktoré boli v tomto týždni upratovať
kostol. Na budúci týždeň prosíme rod. demčákovu, rod. Žulovu, rod. Kmeťovu - Kukučínova

ul. Upratuje sa  v sobotu ráno o 800.
vedenie modlitieb pred sv. omšami - V týždni od 22.9. – 28.9. vedie modlitby horliteľka p.
Mária Gazdová.
Pochod za život v Košiciach - ohľadom Pochodu za život a objednaného autobusu, tak je ešte
asi 10 miest, kto má záujem, prosím vás, nahláste sa dnes, pretože už potom budeme dopĺňať
z iných farností, ak sa nenazbiera z našej. Iba pripomínam, že odchádzame na budúcu nedeľu

o 1230 od fary. 
Jesenné kántrové dni - tento týždeň sú jesenné kántrové dni v stredu, piatok a sobotu.
Záväzný je iba 1 deň. Obsahom kántrových dní, našich modlitieb, pôstov a sebazáporov počas
nich je poďakovanie za úrodu. 
Zbierka na náš nový kostol a pastoračné centrum - dnes je 3. nedeľa v mesiaci. Je zbierka na
náš nový kostol a pastoračné centrum ako vždy. Pán Boh zaplať za všetky vaše milodary. 
Brigády v novom kostole - Pán Boh zaplať všetkým brigádnikom a brigádničkám, ktoré boli
pomôcť v tomto týždni. Zoznam si môžete pozrieť na nástenke. Na budúci týždeň prosíme
Herliansku, Prešovskú a Slánsku, ktoré má na starosti p. Miroslav Bača, a o týždeň neskôr
Slánsku, opálovú, veternú a Makovickú, ktoré má na starosti p. Juraj Fenik.
Poznámka k zmenám programu sv. omší - k zmenám sv. omší dochádza preto, lebo od štvrtka
som na konferencii v Bratislave až do soboty. Preto chcem aj poprosiť, ak by niečo súrne, tak
sa obráťte na kňazov v meste resp. nášho bohoslovca. 
Predmanželské ohlášky: 
1. Peter Gromina, syn Jozefa a Heleny rod. Bronišovej z Čemerného a Klaudia Demčáková,
dcéra Stanislava a Anny rod. Kopkovej z Vranova-Severu = 1x.
2. Ing. Ján Kozlovský, syn Jána a Valérie rod. Petrusovej z Čemerného a Veronika Pekníková,
dcéra Štefana a Emílie rod. Pastvovej z Ostrova pri Piešťanoch - 1x.
Rozpis lektorov: Nasledujúca nedeľa

8:00 - rod. Baranska,
10:00 - rod. Polákova,
18:30  - rod. Bačova.
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liTURGicKýliTURGicKý PRoGRaMPRoGRaM odod 16.09.2013 16.09.2013 dodo 22.09.201322.09.2013

PP oNdeloKoNdeloK 16.09.201316.09.2013
Sv. Kornélia, pápeža, a Cypriána,

biskupa, mučeníkov (spomienka) 

Sv. omša: 1830 (K) 

Poklona Sv. Oltárnej: 1915

UUToRoKToRoK 17.09.201317.09.2013 Sv. omša: 630 (K)

SS TRedaTReda 18.03.201318.03.2013 Sv. omša: 1830 (K) 

ŠŠ TvRToKTvRToK 19.09.201319.09.2013 Sv. omša: 630 (K)

PP iaToKiaToK 20.09.201320.09.2013
Sv.  Ondreja Kima Taegona, kňaza, a

Pavla Chonga Hasanga a spoločníkov,

mučeníkov (spomienka) 

Sv. omša: 1830 (vT-sever)

SS oBoTaoBoTa 21.09.201321.09.2013
Sv. Matúša, apoštola a evanjelistu
(sviatok) 

NN edeľaedeľa 22.09.201322.09.2013

25. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ

Sv. omša: 800 (K)

Sv. omša: 1000 (K)

Pobožnosť sv. ruženca: 1430

Sv. omša: 1830 (K)

“Tak ako sa mama priblíži ku kolíske len preto, aby tam našla syna, aj my sa približujeme

k Svätému písmu len preto, aby sme tam našli Krista.” 

(MARTIN LUTHER KING)


